

台湾研究集刊

1983 年创刊 · 双月刊

2024 年第 2 期(总第 192 期)

目 次

【台湾政党政治研究】

尴尬的台湾“民意”

——论台湾政治中“民意”的祛魅

/陈 星 / 1 /

台湾地区“大法官释宪”对警察权转型的影响

/张淑平 刘 静 / 18 /

【两岸融合发展研究】

大陆青年网络社群涉台舆情的主题分布与情感特征

——基于 LDA 模型和文本情感计算的大数据分析

/蔡一村 李家新 黄小冬 / 31 /

适应、融入与认同：在陆台湾青年社交媒体使用研究

/吴琳琳 曹宇雯 徐方力 王红瑞 / 54 /

TAIWAN RESEARCH JOURNAL

No.192

No.2 2024

【涉台研究理论前沿】

大一统视角下“一国两制”台湾方案的探索 / 陈先才 唐梓涵 / 68 /

台湾社会变迁中的性别治理 / 何春蕤 / 82 /

【中外关系中的台湾问题】

“九三〇”事件后台湾当局对中印尼关系的认知与反应

/ 高艳杰 / 95 /

英国关于台湾主权归属问题的态度(1942—1946)

/ 韩永利 马吟风 / 110 /

【台湾思想文化史研究】

杨云萍诗歌的历史意识与文化政治 / 刘 奎 陈若凡 / 125 /

执行编辑 陈勤奋

封面题字 陈孔立

出版日期 2024年4月20日

CONTENTS

- Embarrassing “Popular Will” in Taiwan Region: On the Demystification
of “Popular Will” in Taiwan’s Politics CHEN Xing / 1 /
- The Impact of Taiwan Region’s “Constitutional Interpretation by the
Grand Justices” on the Transformation of Police Power
ZHANG Shuping, LIU Jing / 18 /
- Big Data Analysis of Taiwan-related Public Opinion in Youth Online
Communities of Chinese Mainland: Based on LDA Model and
Text Sentiment Calculation CAI Yicun, LI Jiaxin, HUANG Xiaodong / 31 /
- Adaptation, Integration, and Identification: A Study on the Social
Media Use by Taiwan’s Youth in Chinese Mainland
WU Linlin, CAO Yuwen, XU Fangli, WANG Hongrui / 54 /
- Exploration of the “One Country, Two Systems” Solution to the Taiwan
Question from the Perspective of Great Unity
CHEN Xiancai, TANG Zihan / 68 /
- Gender Governance and Social Transformation in Taiwan Region HE Chunrui / 82 /
- Taiwan Authorities’ Perception and Response to Sino-Indonesian Relations
after the “September 30” Affair of 1965 GAO Yanjie / 95 /
- The Attitude of the United Kingdom Towards the Sovereignty over
Taiwan (1942-1946) HAN Yongli, MA Yinfeng / 110 /
- Historical Consciousness and Cultural Politics in Yang Yunping’s Poetry
LIU Kui, CHEN Ruofan / 125 /